PROGRAM INTRODUCTION

Xi'an Jiaotong University (XJTU), is the national key University directly administered by the Ministry of Education of China. It is the top 10 Research University in China and member of China's Ivy League - C9 League. It was ranked No. 10 on the list of 2024 Shanghai Ranking of Chinese Mainland.

The university has launched the "Doctoral Program for

HIGHLIGHTS OF THE PROGRAM

Key subjects. The subjects of the program are all key ones with strong scientific research strengths and rich scientific research projects. Students have access to vast intellectual resources and research opportunities.

A team of leading supervisors. The supervisors all have study-abroad and scientific research experience in world-class universities and have rich experience in student training. They provide cutting-edge research environment including links with other universities within and outside China.

Bachelor's direct to Ph.D. study. The direct doctoral study is an innovative training mode for international students' education in China, which runs through the master's and doctoral training stages. Students are guided by the same supervisor or tutor group after enrollment, which has better continuity of scientific research projects and is more beneficial to the output of academic achievements. Moreover, it can save at least two years of time compared with the traditional training method of master's degree and then a doctorate.

Personalized curriculum in English. The program adopts an all-English academic innovative talent training system. According to the students' undergraduate background and academic interests, a personalized training plan is formulated to allow students to have a good connection, adaptation and development between different education systems.

Full Scholarship. Students will be funded by CSC full scholarship upon admission.

APPLICATION SCHEDULE

Online application: November 15th, 2024-May 30th, 2025 Note: Spaces are limited and will be given on a first-come, first-served basis. If there are more applications than expected, the deadline might close earlier than scheduled.

BASIC STUDY DURATION

4-6 years

Outstanding International Undergraduates" in the four subjects of mathematics, physics, chemistry and biology. The program is seeking for outstanding international undergraduates with innovative qualities and aspiring to become the world's top scientists to directly pursue doctoral degrees at Xi'an Jiaotong University.

ELIGIBILITY

Applicants are required to

- 1. be non-Chinese citizens with a valid ordinary passport and be in good mental and physical health;
- be under 40 years of age;
- be bachelor's degree holders of the universities whose academic subjects are ranked among the world's top 200 or the subjects of the prestigious universities of BRI cooperation countries;

4. have a minimum overall average mark of 80%.

APPLICATION STEPS

Step 1: Contact the professors to get a provisional acceptance letter —Xi'an Jiaotong University Recommendation Letter from a Potential Supervisor.

The format can be downloaded at

https://sie.xjtu.edu.cn/en/Application_Guide/Data_Download.htm Professors' list:

Mathematics: https://math.xjtu.edu.cn/Home/Faculty.htm

School of Physics: https://phy.xjtu.edu.cn/info/1105/5115.htm The Frontier Institute of Science and Technology:

https://fist.xjtu.edu.cn/en/Faculty/Faculty/Leading_scholars.htm Chemistry:

School of Chemistry

https://chem.xjtu.edu.cn/English/FAUCLTY/FAUCLTY.htm

The Frontier Institute of Science and Technology:

https://fist.xjtu.edu.cn/en/Faculty/Faculty/Leading_scholars.htm **Biology:**

School of Life Science and Technology:

https://slst.xjtu.edu.cn/Home/Faculty___Stuff.htm

The Frontier Institute of Science and Technology:

https://fist.xjtu.edu.cn/en/Faculty/Faculty/Leading_scholars.htm Step 2: Online application at Xi'an Jiaotong University's International

student application system at http://isso.xjtu.edu.cn/recruit/login **Step 3**: Pay the application fee.

(The university will send a Payment Notice for Application through system information/email to those who pass the initial review.)

Step 4: Application complete.

Students should pay close attention to the application system and registered email; follow up on the latest information such as academic review, pre-admission review, Scholarship awarding or tuition payment and acceptance information, etc.

NOTES

- a) The application fee is 800RMB which is non-refundable.
- b) Online application is the only way to submit the application.Hard copies are unacceptable.

APPLICATION DOCUMENTS

All documents must be complete, true, and correct in either Chinese or English.

- XJTU Application Form for International Students
 Automatically formed after online application in XJTU system.
- Completed Original Physical Examination Record for Foreigners and Blood Test Report
 - The physical examination must cover ALL the items listed in the form. (Download at http://sie.xjtu.edu.cn/en/2.pdf and fill in Chinese or English.) The forms with incomplete records or without the suggestion and signature of the attending physician, an official cross-edge stamp of the hospital or a sealed photograph of the applicant are invalid. Please select the appropriate time to take a physical examination as the result is valid for only 6 months.
- 3. Original Non-criminal Record within the validity period
- Original Highest Diploma and Its Notarized Copies (Prospective diploma winners must submit an official certificate from their current university.)
- Original and notarized copies of transcripts during the undergraduate period
 - The transcript should be issued and stamped by the Academic Affairs Office or the relevant student administration department of the school.
- 6. Recommendation Letters

Two original recommendation letters written by professors or associate professors. One of them must be the Xi'an Jiaotong University Recommendation Letter from a Potential Supervisor.

7. A Study Plan or Research Proposal

Applicants must submit a written study plan or research proposal in English or Chinese, with a minimum of 1500 words. Applicants are required to use the format of Xi'an Jiaotong University Study Plan for Doctoral Degree Program which can be downloaded at https://sie.xjtu.edu.cn/en/Application_Guide/Data_Download.htm.

- Original Research Achievements and Notarized Copies
 Applicants may submit published research papers, award
- certificates or other documents to prove their achievement and ability in academic research if any.

 Certificate of Language Proficiency

 Transcript of JELTS 6.0 and above TOEEL 85 and above
- Transcript of IELTS 6.0 and above, TOEFL 85 and above.

 Other English language proficiency certificates are also acceptable upon approval by XJTU.
- Photocopy of Valid Ordinary Passport.
 The passport should be valid later than September 2025. If you do not meet the requirements, please renew your passport in time.

NOTES:

- a) The materials uploaded in the system should be clear, true and valid. It is recommended that the applicant use professional equipment to scan the relevant documents to be submitted, and the consequences caused by the unclear or unidentifiable materials shall be taken by the applicant.
- b) Incomplete Applications will be rejected.
- c) No application documents mentioned above will be returned whether the application is successful or not.
- d) Notarized Chinese/English versions are required for documents with languages other than the two.

ADMISSION NOTIFICATION

- Admission will be given to the outstanding candidates based on the comprehensive review results of application documents, interview, and (or) examinations, etc.
- Make sure your email, telephone number, and postal address correctly be filled in the application system as they are key to getting you contacted during the admission process. Failure to respond to the university in time as required may lead to automatic rejection.
- As a general rule, applicants are not allowed to change their study status information such as university, category, major, teaching language, study duration etc. once they get admitted.
- The university will provide the Admission Notice, JW201/202 form (Confirmation Form for Study in China) for the admitted applicants to apply for X visa to come to China. Those who are with other types of visa will not be allowed for registration at XJTU.
- Admitted applicants should register at XJTU strictly in accordance with the date, and place prescribed on the Admission Notice (usually in September, and the specific

- time depends on the admission letter). Failure to do so within two weeks will result in the admission and scholarship status being invalid.
- 6. At the time of registration, the school will make a qualification review to re-evaluate the eligibility of the student. As part of the qualification review, the school will recheck all the documents and personal information of the student, including identity information, original graduation and degree certificates, language proficiency certificates, etc. The school will also check the behavior of the student to ensure that they are a law-abiding citizen and have maintained good moral conduct before the registration period. Please bring the Original Highest Diploma and Original Physical Examination Record for Foreigners and Blood Test Report for registration. Those who fail to pass this qualification review will be disqualified from admission and scholarship status.
- Regarding the student enrollment management of the program, please refer to "Regulations on Graduate Student Enrollment and Degree Management of Xi'an Jiaotong University" (Xijiaoyan [2017] No. 90).



2025

西安交通大学

外籍优秀本科生 直接攻读博士学位项目



CONTACT

项目背景

西安交通大学是中国国家教育部直属重点大学,中国的常春藤联盟C9高校成员,"985工程"、"211工程"首批重点建设高校,"双一流"建设A类高校。2024上海软科中国大学排名位列第10位。

项目特色

依托重点学科:项目学科均为重点学科,科研实力雄厚,科研项目丰富。

一流的导师团队:导师均有国际一流大学的留学、科研经历,目学生培养经验丰富。

本科直接攻读博士: 直接攻读博士属于贯通硕士和博士培养阶段的学术型创新型人才培养模式,入学后由同一个导师或导师组指导,做科研项目延续性更好,对学术成果的沉淀和产出比较有利,且比传统的先硕士再博士的培养方式能节省至少两年的时间。

全英文个性化培养方案:项目采用与国际接轨的全英文 学术型创新人才培养体系。根据学生的本科背景、学术 兴趣等,制订个性化培养方案,让学生在不同教育体系 间有良好的衔接、适应和发展。

全额奖学金资助: 学生一经录取,由CSC全额奖学金 资助

报名时间

网申开始2024年11月15日

网申结束2025年5月30日

注意:录取名额有限,先到先得,录满即止,故申请系统可能会提早关闭。请合理安排申请时间。

学习年限

4-6年

申请资格

- 1. 非中国籍公民,身心健康;
- 2. 年龄不超过40岁;
- 3. 毕业于学科排名位居世界前200位高校和共建"一带一路"国家代表性高校的相应学科;
- 4. 平均成绩不低于80%。

学校在数学、物理学、化学、生物学四个学科设立"外籍优秀本科生直接攻读博士学位项目",选拔具有创新素质、有志于成为全球顶尖科学家的外籍优秀本科生,来西安交通大学直接攻读博士学位。

申请程序

第一步: 联系导师,出具《西安交通大学留学生导师推荐 函》

《导师推荐函》模板下载:

http://sie.xjtu.edu.cn/sqclxz1.htm

导师信息:

数学: https://math.xjtu.edu.cn/Home/Faculty.htm 物理学:

物理学院: https://phy.xjtu.edu.cn/info/1105/5115.htm 前沿科学技术研究院:

https://fist.xjtu.edu.cn/en/Faculty/Faculty/Leading_scholars.htm 化学:

化学学院:

https://chem.xjtu.edu.cn/English/FAUCLTY/FAUCLTY.htm 前沿科学技术研究院:

https://fist.xjtu.edu.cn/en/Faculty/Faculty/Leading_scholars.htm 生物学:

生命科学与技术学院:

https://slst.xjtu.edu.cn/Home/Faculty___Stuff.htm 前沿科学技术研究院:

https://fist.xjtu.edu.cn/en/Faculty/Faculty/Leading_scholars.htm

第二步: 登录西安交通大学国际教育学院网上报名系统,按系统提示,提交材料。

西安交大报名网址: http://isso.xjtu.edu.cn/recruit/login

第三步:支付报名费。(申请者在我校系统中提交申请后,我校进行初审,初审通过者,系统将发送"支付报名费"通知,申请者按通知要求缴纳报名费。)

第四步:申请完成。后续学生须及时关注申请系统和注册邮箱,跟进复审与学术审核、预录取、奖学金确认或学费缴纳、终审录取等信息。

注:

- a)报名费800元人民币,不予退还。
- b) 我校申请均线上完成。不接收纸质材料。

申请材料

在我校申请系统中,申请人必须如实用中文或英文填写并 在线提交以下申请材料:

- 《西安交通大学外国留学生入学申请表》
 在西安交通大学留学生申请系统中在线填写完成即可。
- 2. 《外国人体格检查记录》和血液检查报告单原件申请人应严格按照《外国人体格检查记录》中要求的项目进行检查,用英文或中文填写。(此表由中国卫生检疫部门统一印制,可点击http://sie.xjtu.edu.cn/en/2.pdf下载)缺项、未贴有本人照片或照片上未盖骑缝章、无医师和医院签字盖章的《外国人体格检查记录》无效。鉴于检查结果有效期为6个月,请申请人据此确定本人进行体检的时间。
- 3. 有效期内的无犯罪记录证明原件
- 4. 最高学历学位证明原件及公证件(应届毕业生须提交学校官方出具的预毕业证明)
- 5. 本科阶段的学习成绩单原件及公证件 成绩单应由就读学校教务处或有关学生管理部门开具 并盖章。
- 6. 推荐信

两封,由教授或副教授出具。其中一封须为拟接收导师出具的《西安交通大学留学生导师推荐函》。

7. 来华学习或研究计划

申请人须提交用英文书写的来华学习或研究计划。 (不少于1500词)。

申请者需使用西安交通大学指定模板《西安交通大学博士学位研究生学习计划》,模板下载: http://sie.xjtu.edu.cn/sqclxz1.htm

- 研究成果(如有)
 已发表的论文、获奖证书、发明专利等证明自己学业成就和研究能力或潜力的资料。
- 语言水平证明 雅思6.5分或托福85分及以上,或其他经我校认定的 同等英语水平证明。
- 10. 有效普通护照复印件 护照有效期应晚于2025年9月。如不符合要求,请及 时换发新护照。

注:

a.通过系统上传的材料需清晰、真实、有效。建议申请人 使用专业设备扫描需提交的有关文件,因材料不清晰或无 法识别造成的后果由申请人承担;

b.材料不符合要求,不予受理;

c.无论录取与否,以上材料恕不退还; d.中英文以外文本须提交经公证的中文或英文译本。

录取和入学

- 1. 学校通过申请材料评审、面试和(或)考试等方式考察学生的综合素质,择优录取。
- 2. 申请人需准确填写本人联系邮箱、电话、通讯地址。 录取期间,申请人务必及时回复我校的邮件;未能及 时回复邮件或在规定时间内未能按要求提交补充材料 的申请人,则视为放弃。
- 3. 一经录取,学生原则上不得变更学校、类别、专业、 授课语言、修业年限等学籍信息。
- 4. 学校为被录取的学生发放《录取通知书》和《外国留学人员来华确认表》(JW201、JW202)供其办理来华学习签证。持非学习类签证者,学校不予报到注册。
- 5. 被录取的学生须严格按照《录取通知书》规定的时间、

地点和要求来校报到,一般为9月初,具体以录取通知 要求为准。超过规定入学时间两周以上未办理入学注册 手续者,入学和奖学金资格将被取消。

- 6. 报到时将进行录取资格复查,核验学生的身份信息、毕业证书原件、语言水平证书等,以及截止报到前的遵纪守法和思想品德情况。学生需携带本人最高学历学位证书原件和《外国人体格检查记录》及血液检查单原件,资格复查不通过者,将被取消入学和奖学金资格。
- 7. 关于本项目在学期间的学籍管理,请参考《西安交通 大学研究生学籍学历管理规定》(西交研[2017] 90号)。



2025

XI'AN JIAOTONG UNIVERSITY

DOCTORAL PROGRAM FOR OUTSTANDING INTERNATIONAL UNDERGRADUATES



招生 咨询 兴庆校区

西安交通大学国际教育学院留学生招生办公室 地址:中国陕西西安咸宁西路28号 mm: 710049 E-mail: adm-sie@xjtu.edu.cn 电话: 86-29-82668812